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 Председник Либерално-демократске партије Чедомир Јовановић оценио је у Новом дану
ТВ Н1 да су власти у Београду бурно реаговале на изјаву Бакира Изетбеговића о
Косову, зато што Србија не може истовремено да носи комплоиковане односе у БиХ и
ситуацију коју има на Косову.

  Изјавом да се нада да ће Сарајево признати Косово, бошњачки члан Председништва
БиХ Бакир Изетбеговић није рекао ништа ново, али су другачије околности у којима је
Србија примила његову поруку, истиче Чедомир Јовановић. 

  

 “Србија не може истовремено да носи комплоиковане односе у Босни и ситуацију коју
има на простору Косова. Србија је под великим притиксом да покуша да пронађе решење
косовске кризе”, подсетио је он и оценио да у тој ситуацији, када власти у Београду
треба да чине уступке на једној страни, на другој затежу односе, како би компензовали
штету коју сматрају да трпе.  

  

Вучићева изјава да без правно обавезујућег споразума о нормализацији односа
Београда и Приштине, Србија неће моћи да постане чланица ЕУ, по својој тежини је
много значајнија од реакција на интервју Изетбеговића, сматра лидер ЛДП-а. 

  

Правно обавезујући споразум није формално признање косовске независности, истиче
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Јовановић и оцењује да Србија нема ни снаге за такву одлуку, али то јесте политички
минимум како би се успоставили другачији односи Србије и Косова. 

  

“Сама Европа на томе инсистира, јер се плаше кризе која би могла настати из
нерашчишћених односа”, каже он.  Јовановић сматра и да је независност Косова
реалност од које не можемо бежати, а Вучићеву поруку да Европа инсистира на
споразуму о нормализацији односа, види као спремност да се макар о томе разговара. 
Београд није највећи проблем Сарајева

  

Враћајући се на тему нарушених односа Београда и Сарајева, Јовановић је оцемио да је
реч о кризи између људи који се добро познају и верује да ће предстојећа посета
чланова Председништва БиХ Београду бити прилика да се заједнички искорачи из
ситуације у којој смо се нашли.

  

Јовановић истиче и да није Београд највећи проблем Сарајева, већ Запад који, како
каже, не зна шта ће са Босном и где има све мање грађанских принципа.

  

“Тај свет који треба да изграде у БиХ, готово да не постоји у Европи”, каже лидер ЛДП-а
и сматра да млак став међународне заједнице управо говори да регион мора да преузме
одговорност и спречи проблеме који се могу јавити у будућности.

  

Неприхватљива изјава Изетбеговића о рату

  

Јовановић истиче и да 1995. година није био тренутак у којем су створене претпоставке
за нормалан живот у БиХ, већ да је српска страна “на коленима” била присиљена на
договор у Дејтону који је тада посматран као пораз, а данас се брани јер, како каже,
оставља простор за друго полувреме – разбијање БиХ.

  

Додик је Путинова мина
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Говорећи о председнику РС Милораду Додику, Јовановић је оценио да је он постао сам
себи проблем и да је довео себе у слепу улицу из које више не може изаћи. “Постао је
само Путинова мина која демолира Босну, наносећи штету самој Србији”, сматра он.

  

“Сваки сукоб у БиХ, поред страдања људи у БиХ, погубан је и за саму Србију”, упозорава
Јовановић и додаје да је изјава Изетбеговића да је спреман на рат у случају покушаја
сецесије РС, бесмислена и неприхватљива.

  

"Не морате да одговорите на свако питање, а може и да се другачије одговори. Па,
доста је револвераша у политици. Ја сам некада више времена проводио на Факултету
(драмских уметности), па то су правила Чехова и драме - ако је на сцени пушка она у
једном тренутку мора да опали. Пустите пиштоље и ратове, њима нема места, поготово
не сме бити у званичном језику људи на овим просторима који се баве политиком”,
упозорио је он.

  

Истиче да ниједан сукоб неће бити прихватљиво средство за решавање проблема у
региону, већ само основ за веће крвопролиће.

  

“Сарајево, Бањалуку и Мостар не чува памет политичара, већ сећање грађана на оне
којих нема и неверица да сте извукли живу главу”, истакао је он.

  

Пресуда Младићу – погонско гориво за национализам  

  

Јовановић каже и да га брине пресуда Ратку Младићу која ће бити изречена 22.
новембра, јер ће она бити погонско горови за српски национализам.  

  

Верује ипак да српско друштво “није изгубило душу” и да верује у људе око себе и
њихову људскост.  

  

“Више од било ког суђења у Хагу, на моје друштво утицали су видео снимци 'Шкорпиона'
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из 1995. Те шокантне слике мењале су однос”, рекао је Јовановић и упитао може ли се
било шта у животу исправити, ако се прећуткује оно што се десило.  

  

(Н1)
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